
Slovenská atlantická komisia oslavuje svoje 15. narodeniny 
 
BRATISLAVA. V týchto dňoch oslavuje Slovenská atlantická komisia 15. výročie svojho 
založenia. Pri tejto príležitosti plánuje zorganizovať viaceré sprievodné podujatia, 
upozorňujúce na význam cesty, ktorú krajina prešla pri svojom ukotvení v euroatlantických 
politických, bezpečnostných a ekonomických inštitúciách a ich hodnotovom priestore.  
 
„Za obdobie pätnásť rokov prešla Slovenská atlantická komisia, rovnako ako aj Slovenská 
republika dlhým vývojom. Slovensko sa prepracovalo od krajiny označenej za „čiernu dieru 
Európy” k úspešnému štátu OECD, Severoatlantickej aliancie a Európskej únie“, tvrdí 
prezident organizácie a bývalý veľvyslanec vo Washingtone Rastislav Káčer.  Slovenská 
atlantická komisia oslávi svoje 15. výročie vo štvrtok 18. decembra v Pálffyho paláci na 
Zámockej ulici, na ktorého priečelí bude odhalená pamätná tabuľa venovaná americkému 
prezidentovi W. Wilsonovi.  
 
„Naše členstvo v NATO a EÚ nebolo automatické. K tomu, aby sme sa tam dostali, bolo 
potrebné prejsť ťažkou cestou, no bolo to naše slobodné rozhodnutie a dnes je to naša 
chrbtová kosť“ povedal Káčer, no zároveň poznamenal, že „sloboda a demokracia nie sú veci, 
ktoré sú od Boha dané naveky, sú to hodnoty, ktoré tvoria len ľudia, a o ktoré je potrebné sa 
starať“. Róbert Vass, generálny tajomník Slovenskej atlantickej komisie dodáva, že „ani dnes, 
po piatich rokoch členstva v NATO a EÚ nemôžeme našu bezpečnosť považovať za 
automatickú a samozrejmú. Na obranu a ochranu našich hodnôt musíme prispievať svojim 
dielom ešte viac ako kedykoľvek predtým. Bolo by obrovskou chybou, keby sme sa voči 
našim hodnotám a našej bezpečnosti stali ľahostajnými. A preto je tu ešte aj po pätnástich 
rokoch Slovenská atlantická komisia, aby svojou misiou túto skutočnosť pripomínala“. 
Rastislav Káčer poznamenal, že cieľom Slovenskej atlantickej komisie je, „aby sa stala 
zásadnou a uznávanou platformou pre diskusiu o bezpečnosti a zahraničnej politike. Našim 
dielom chceme prispieť k zachovaniu a tvorbe konsenzu v základných pilieroch našej 
zahraničnej a bezpečnostnej politiky“. 
 
Na margo 15. výročia SAC sa vyjadrili viaceré významné osobnosti slovenskej zahraničnej 
a bezpečnostnej politiky. „Slovenská atlantická komisia pre mňa predstavuje jedného 
z kľúčových aktérov v rámci mimovládnej sféry na Slovensku. Viackrát som sa zúčastnil na 
jej podujatiach, z ktorých by som rád vyzdvihol konferenciu GLOBSEC“, poznamenal 
minister obrany Jaroslav Baška. „Slovenská atlantická komisia sa významnou mierou 
zaslúžila o to, že dnes je Slovensko členským štátom NATO a dnes je platformou výmeny 
myšlienok medzi osobnosťami rôzneho politického presvedčenia“, myslí si Peter Weiss, člen 
správnej rady SAC. Bývalý minister zahraničia Eduard Kukan si myslí, že „Slovenská 
atlantická komisia prešla zaujímavým vývojom, ktorý ju priviedol k tomu, že dnes je 
uznávanou mimovládnou organizáciou na Slovensku a rešpektovanou v zahraničí“. Minister 
zahraničných vecí SR Ján Kubiš je presvedčený, že „vytváranie a upevňovanie siete ľudí z 
rôznych profesijných oblastí, ktorí majú záujem o medzinárodnú politiku a bezpečnosť 
v rámci Slovenskej atlantickej komisie“ je dnes dôležitejšie ako kedykoľvek predtým. 
 
Oslava 15. výročia Slovenskej atlantickej komisie sa uskutoční za podpory veľvyslanectva 
Spojených štátov amerických v Bratislave, BAE Systems a Ardaco a.s.. 
 
Viac nájdene na stránke Slovenskej atlantickej komisie: www.ata-sac.org. 
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